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Acta 1a sessió de participació Pla de Barris de Bon Pastor i Baró de 

Viver 2025-2028 

 

Procés Pla de Barris 2025 - 2028 

Nom de la sessió Pla de Barris Bon Pastor i Baró de Viver 

Data i lloc 27 de novembre de 2024 – Centre Cívic Baró de Viver 18:00h -

20:00h 

 
 

1.- Nombre d’assistents  

Total 15 persones 

 

 

2.- Llistat d’entitats i tècnics participants  

  AV Bon Pastor 

  Consellera ERC 

  Transformant 

  Conseller Junts 

  AV Maquinista-Mercedes 

  Programa d’acompanyament de Bon Pastor 

  Associació Empreses Eix Besòs 

  La Fabric@ 

  Club de petanca BDV 

  AV Baró de Viver 

 

 

Tècnics/es 

 Miquel Izquierdo, cap de projecte del Pla de Barris de Trinitat Vella, Bon 

Pastor i Baró de Viver 

 Xavi Moreno, participació Foment de Ciutat 

 Nuria Borrut, Coordinadora de l’àmbit d’ocupació i activitat econòmica 

 

 

3.- Breu descripció del desenvolupament del debat i resum de continguts 

La sessió s’obre, conforme l’escaleta, amb les benvingudes i presentacions institucionals del 

Pla de Barris i, acabades les presentacions de continguts i inversions, es passa a la 
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dinàmica de debat on es recullen les següents aportacions detallades a l’informe. En resum, 

a la trobada es van tractar temes clau com educació, habitatge, accessibilitat, 

desenvolupament socioeconòmic, adaptació climàtica i cultura. Es va destacar la continuïtat 

d'alguns programes educatius finançats inicialment pel Pla de Barris però ara integrats en 

estructures municipals, assegurant-ne la sostenibilitat. Es van debatre estratègies per fer 

més accessible la rehabilitació d'habitatges per a famílies en situació precària, així com la 

necessitat de col·laboració amb entitats per fomentar la formació i ocupació local. Pel que fa 

a l'espai públic, es van proposar millores per incrementar l'ombra, renovar zones de petanca 

i adaptar espais per a refugi climàtic. També es van expressar preocupacions sobre la 

distribució pressupostària entre barris i el manteniment d'infraestructures, com les plaques 

fotovoltaiques. Aquestes demandes es consideraran en fases futures amb diàleg continuat 

amb el territori. 

 

 

 

4.- Debat sorgit durant la trobada 

Educació i cultura 

• Jose Maria Fanlo (AV Bon Pastor): Al Pla de Barris hi havia 4 tècnics que feien de 

figures professionals. Una d'elles va ser absorbida pel departament de Serveis 

Socials, pel tema d'extraescolars i es van quedar només 3 tècnics. Pregunta si el 

programes s’han reduït, o què ha passat amb ells?  

 

Miquel comenta quins programes de les escoles continuen actius fora i dins de 

l’horari lectiu, així com les figures professionals que queden i per qui eren inicialment 

finançades (PdB) i per qui són ara finançades (ens municipals). Comenta que el fet 

que ens municipals absorbeixin projectes que inicialment eren de Pla de Barris és 

una bona notícia, ja que passen a ser programes que poden arribar a tenir més 

continuïtat. 

 

 

Espai púbic i accessibilitat 

• Jordi Jansà (AV Maquinista-Mercedes): Pregunta si les propostes estan ja 

definides o si, en canvi, és només un recull o proposta oberta.  

 

El Cap de Projecte comenta que són una primera proposta definides a través d'un 

marc de treball tècnic, però a través de les comissions de seguiment, aquestes van 

modulant-se incorporant la mirada del territori. A més, com tot això va per fases, 

acabarà fent-se una redacció integral de cadascuna d’elles i es tornarà a demanar 

opinió per fer propostes. Miquel vol aclarir que, potser, s’ha de treballar per àmbits 

diferenciats, ja que les accions no són iguals. 
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Habitatge i rehabilitació 

• Lourdes González (veïna de Baró de Viver): Pel que fa a l’estratègia de la 

rehabilitació de pisos, pregunta si seria possible que la gent del barri que no té llar, 

que viuen amb pares, que tenen 3 o 4 fills… podrien accedir aquests. També 

pregunta, si es podrien posar a disposició els pisos buits que hi ha al barri. Té 

coneixement de casos que es troben en aquesta situació i no saben com procedir o a 

on acudir. 

 

La tècnica comenta que això no està dintre del que poden fer com a Pla de Barris, ja 

que va molt més enllà i les competències són d’altres organitzacions. Per tant, ells 

poden abordar els casos d’aquells pisos que ja estan amb gent vivint però que 

necessiten una rehabilitació. Lourdes proposa que parlin directament amb el 

patronat. La tècnica comenta que poden explorar si poden si existeixen  cessions de 

pisos, però és difícil. 

 

• Jose Maria Fanlo (AV Bon Pastor): Pregunta si els 20M d’euros del programa FAC 

són per a Baró de Viver i Bon Pastor o si són també per al barri de la Trinitat Vella.  

 

 Miquel comenta que és per a tots els barris que entren a Pla de Barris de Barcelona. 

 

 

Salut, Benestar i Comunitat 

No hi ha dubtes i/o comentaris. 

 

 

Desenvolupament socioeconòmic i ocupació 

• Pedro Murga (Associació empreses-Eix Besòs): Pregunta quines accions estan 

pensant en quant aquestes estratègies.  

 

Núria comenta que en el tema de contractació ells voldrien contractar a gent del barri, 

però no és tan fàcil. En altres barris han fet programes que contractaven a gent 

mitjançant una licitació i així alhora els podien formar. Encara estan veient com 

poden fer-ho. Pedro diu que es puguin fer aquestes accions amb les entitats 

privades, més que les públiques. Núria comenta que han estat parlant amb 

Barcelona Activa per poder veure necessitats detectades, perfils…  
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Pedro s'ofereix perquè puguin parlar amb l'associació per buscar a gent del voltant, ja 

que hi han empreses locals que prefereixen contractar a la gent del barri. En tema 

d'educació, també creu que es pot formar als veïns per treballs que cal cobrir al barri. 

Diu que manquen operaris, mecànics..., la gent gran es va jubilant, els joves no es 

formen en això i costa molt trobar relleu. 

 

• Jordi Jansà (AV Maquinista-Mercedes): Està d'acord amb poder fer formacions 

amb Barcelona Activa i veu una bona opció desenvolupar aquesta proposta. 

 

• Jose Maria Fanlo (AV Bon Pastor): Sobre el Concilia, pregunta que ell entén que és 

un pressupost anual, però si tot i així, es contempla que això tingui una continuïtat en 

el temps.  

 

Nuria respon que sí. 

 

Adaptació climàtica, transició energètica i verd urbà 

• Silvano (cooperativa La Fàbric@): Comenta que la terrassa del Centre Cívic de 

Bon Pastor es podria convertir en un refugi climàtic, i per tal que ho puguin valorar i 

tenir en compte s'han unit diversos col·lectius i ho han recollit a través d'un informe 

(ho dona imprès també a Miquel i Núria). Comenta que el pressupost aproximat seria 

d'uns cinc mil o sis mil euros. Ells ja tenen quasi la meitat d'aquesta quantia. Aquest 

espai té uns 200 metres quadrats que estan sense utilitzar.  

 

Al Bon Pastor tenen la mateixa situació a la Plaça Camarón. 

 

• Juan José Flores (Club de petanca BDV): Creu que és una bona idea treballar i fer 

més espais d'obres a la plaça del Centre Cívic. Diu que a l'estiu és impossible estar-

hi. També comenta si es contempla poder renovar algunes àrees de la petanca, ja 

que cada vegada està pitjor. Estan disposats a quedar i parlar d'això.  

 

Miquel comenta que ho tenen en compte. 

 

• Lourdes González(veïna): Diu que a la “Plaça de la roda” hi fan falta més espais 

d'ombra. 

 

• Sergi Gràcia (AV La Maquinista-Mercedes): Van estar parlant de la possibilitat de 

ficar pèrgoles al parc lineal, on està l'estació de Sant Andreu. Ho deixa com a 

proposta. 
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• Aritz Garcia (Programa d'acompanyament del Bon Pastor): Vol que es pensi en 

alguna activitat esportiva en segons quins espais, ja que si això es fomenta no es 

potenciaran els espais negatius. Dona com a exemple la plaça de les Llibertats. 

 

• Jose Maria Fanlo (AV Bon Pastor): La part interior de les galeries d'Arsa és un 

espai que s'havia de rehabilitar i una cessió d'ús, i encara no s'ha fet. 

 

 

• Jordi Jansà (AV Maquinista): Vol saber com es repartiran els diners destinats al 

districte, entre Trinitat Vella, Baró de Viver i Bon Pastor, ja que Trinitat Vella acostuma 

a absorbir molts diners.  

 

El cap de projecte respon que en relació a la  inversió, en aquesta edició Trinitat Vella 

té més dotació (6,3 M€) i Bon Pastor Baro de Viver 4,7M€.  

 

Jose Maria Fanlo (AV Bon Pastor): També mostra dubtes respecte a la distribució 

de la despesa. Vol saber quina part és de Trinitat Vella, quina de Bon Pastor, etc. 

També vol saber dels 20M per finques d’alta complexitat quants diners aniran a Bon 

Pastor i Baró de Viver.  

 

Miquel menciona que això encara no està clar i que s'ha d'anar definint. Intentaran 

que sigui el més equilibrat possible entre barris i fer una visió transversal. En relació 

als 20M explica que això depèn de com vagin de ràpid els expedients, els acords…  

 

Núria comenta que segurament faran una reunió específica pel tema dels ascensors 

de Baró de Viver, posant un pressupost concret. 

 

• Silvano (La Fàbrica): Els hi interessa saber per què les plaques fotovoltaiques de la 

Llossa no estan funcionant. Ells podrien estudiar formes que funcioni i proposa 

treballar aquest tema conjuntament amb Pla de Barris. 

 

 

5.- Avaluació 

A continuació es presenten els resultats obtinguts dels qüestionaris d’avaluació que es van 

repartir entre les persones que van assistir a la sessió participativa que permeten valorar de 

forma individual el desenvolupament de l’acte. De les 15 persones que van participar, el van 

retornar 11 persones.  
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Se’ls proposava opinar sobre diferents aspectes, atorgant un 10 com a puntuació més alta i 

1 com a la més baixa. D’altra banda, hi havia 2 preguntes obertes perquè poguessin indicar 

que és el que més els havia agradat de la sessió i quins aspectes consideren que es poden 

millorar. 
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Continguts Interès debat 

participants 

Oportunitat 

d'expressió 

Tasca equip 

organitzador 
Total 

8,45 7,90 8,63 8,45 8,35 

 
 

 

El que més m’ha agradat!!  

En general, de les coses millor valorades es destaquen els continguts presentats,  

el format de presentació i el propi espai de la trobada. 

 

 

Podria haver estat millor...  

En general, es demana més temps per al debat i la participació. 
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6.- La sessió en imatges 


